
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 16-11-2011 
 
La senyora Herranz diu: 
“Bona nit. A veure, senyor Giner, ens van dir que per al barri de Finestrelles hi 
hauria un agent de la Guàrdia Urbana permanentment donant voltes i no 
reparaven el «ditxós» piló, que el trenquen cada dos per tres. Jo voldria, si us 
plau, que ens fessin arribar una relació des de fa un mes amb dies i hores de 
les infraccions que han posat aquests agents corresponents, val? I voldria 
saber exactament també que em diguessin quin és el temps efectiu que estan a 
Finestrelles donant voltes. Val? 
 
La segona, aquest mes d’agost vam tindre un problema amb una càrrega i 
descàrrega de mobles o no sé exactament de què i van tallar el carrer on 
aparca..., o sigui, on té el començament i el final l’EP2, que és l’autobús que 
puja per Finestrelles, val? El guàrdia urbà que ens va atendre, molt bé, és per 
treure’s el barret perquè ho va solucionar i ho va solucionar molt bé, molt 
adequadament, bé, és perfecte, a aquest bon senyor li podeu posar una 
medalla perquè és dels pocs que funcionen. La setmana passada el problema 
va ser el mateix, van tindre de..., o sigui, van tornar a tallar el carrer per una 
mudança, no sé exactament perquè, val? Vaig trucar al Leyva i, sí, és cert que 
al cap de mitja hora o així ja estava solucionat. Però si aquest problema ha 
passat al mes d’agost i sabeu la solució, per què no la preneu ja directament? 
Aquesta és una, val? Perquè les mudances no es diuen d’avui per demà, o 
sigui, no li diuen al vespre i a l’endemà següent tenen el problema, no. Per 
donar el permís necessiteu uns dies, val? Aquesta és la primera. 
 
Llavors, la segona, verdaderament pregunteu de quina mida és el camió? 
Perquè si haguéssiu fet aquesta pregunta, val?, fent com altres vegades s’ha 
fet que no es deixen aparcar el dia anterior els cotxes, aquest camió s’hagués 
pogut posar on estan els aparcaments i lògicament no haguéssiu hagut de 
tallar el carrer amb les conseqüències corresponents. Perquè, cada vegada 
que talleu aquest carrer, sabeu que deixeu sense autobús la part vella de 
Finestrelles, que precisament aquest autobús l’agafen persones grans que 
normalment van amb bastó i que tenen molt poca mobilitat. Llavors, vull dir, no 
entenc absolutament res, no apreneu de les coses passades, no preveieu si 
verdaderament aquest camió es pot treure el que ha de treure traient dos 
aparcaments, o sigui, talleu el carrer..., o sigui, és que no ho entenc, no entenc 
com funcioneu, de veritat. 
 
 
La senyora Alcaldessa diu: 
“El senyor Raventós. Senyor Raventós, voldrà formular una o dues preguntes?” 
 
 



El senyor Raventós diu: 
“Un prec i una pregunta.” 
 
 
La senyora Alcaldessa diu: 
“Molt bé.” 
 
 
El senyor Raventós diu: 
“El prec és que en el proper Ple..., ho hem entrat ja i suposo que serà al proper 
Ple, una proposició ciutadana des de l’Associació de Veïns i Veïnes demanant 
doncs si podem tindre aquí, a Esplugues, el Síndic de Greuges. Llavors el meu 
prec és que el proper dia 24, que és dijous, a les 8:15 al Robert Brillas vindrà el 
Síndic de Greuges de Cornellà i un tècnic també del Síndic de Greuges de 
Santa Coloma i el prec és que cada partit polític hi pugui enviar algú per tal de 
poder-se informar bé, perquè de vegades poder nosaltres expliquem la 
informació, no ens sabem explicar prou i potser una persona així directament 
us podria aclarir coses. Sé que vosaltres, doncs, quan hi ha una proposició 
ciutadana, també la treballeu com a representants dels partits polítics, però 
potser valdria la pena que féssiu l’esforç de vindre algú de cada partit i poder 
fer les preguntes. Ja ho anunciarem amb cartells, però si en voleu prendre 
notes és al Robert Brillas a les 8:15 de la tarda el dia 24, que és dijous. 
 
I llavors la pregunta primer és agrair a la Lídia, doncs, l’aclariment que ha fet 
del que hem presentat abans, però jo crec que..., jo ja sé que l’última paraula la 
té el Ple i això està clar i tots ho tenim clar, potser a vegades ens traeixen les 
paraules, però jo em sembla que si es fa una comissió i es debat una cosa i 
està oberta a tot, si no és vinculant, de què serveix la comissió? Per estar 
informats és molt poca cosa. Em sembla que a més a més, si hi havia 
representats tots els partís polítics, potser ens convidàveu a nosaltres, tampoc 
no dèiem que hi volíem ser. Però, bé, en cas que hi fóssim nosaltres i hi 
hagués hagut més gent... Si hi ha una comissió de treball i es treballa i es 
passen hores i allò no és vinculant, doncs, escolta, tots aquí no cobrem els que 
estem aquí baix, eh?, i no podem pas dedicar-hi hores per una cosa que no ha 
de servir per a res. Ara, debatre i arribar a la conclusió que allò està malament i 
acceptar-ho és una cosa, però que no sigui vinculant un debat que es faci entre 
la gent, quan sabem que després l’última votació serà al Ple, no?, un cop 
debatut. Llavors, que no sigui vinculant el que es debat en una comissió de 
treball, de veritat que no ho entenc. Per això demanaria que els que heu votat 
que no m’ho expliquéssiu, si..., no ho sé –no ho sé.” 
 
 
 
 



La senyora Alcaldessa diu: 
“Senyora Carbonell, és el seu torn. Senyora Carbonell, voldrà formular una o 
dues preguntes?” 
 
La senyora Carbonell diu: 
“Dues.” 
 
“Una és referent a l’escultura de la plaça Josep Català, que veig que fa molt de 
temps que no està col·locada. Voldria saber quan està previst col·locar-la i en 
aquests moments on està l’escultura. Aquesta és una pregunta. 
 
I l’altra, referent a la pregunta que ha fet l’Albert de Convergència, això 
d’aquests diners, voldria dir: quan es recuperaran aquests diners? Quan 
s’executi l’aval de Caufec, o es recuperaran per un altre conducte?”. 
 
 
La senyora Alcaldessa diu: 
“Molt bé. El senyor Eduard Bidasoa, té la paraula. Voldrà formular una o dues 
preguntes? Si és una, té un minut i, si dues, un minut per cada.” 
 
 
El senyor Bidasoa diu: 
“Tinc una mateixa pregunta si pot ser per al Partit Popular i per a la Junta de 
Govern, perquè ens trobem en campanya electoral per les generals i el Partit 
Popular ha repartit un díptic amb què diu que la Junta de Govern a l’Ajuntament 
d’Esplugues puja els impostos, cobra dietes, cobra despeses de representació i 
es fa autobombo, alguna cosa així, sembla. I m’agradaria preguntar en aquest 
cas, si puc fer-ho en particular al senyor Sánchez, perquè l’hauria de felicitar 
perquè pot ser que se’n vagi a Madrid si surten les enquestes com ells diuen, 
amb el sentit de si ells disposen de l’import d’aquestes despeses de 
representació, d’autobombo i de dietes. I la mateixa pregunta, si podeu 
contestar la Junta de Govern.” 
 
El senyor Giner diu: 
“Pel que fa a les preguntes de la senyora Eulàlia Herranz, les instruccions a la 
Policia i és així, vostè segurament si ha parlat amb el senyor Leyva i també li 
haurà confirmat, és que hi hagi sempre un motorista, que estigui en aquesta 
zona concretament de veïns del sector Santa Rosa, Bonavista, Rocabert i Pins, 
però també a la vegada amb els altres sectors i és evident que quan està en un 
lloc no pot estar en l’altre. 
 
Sí que tenim una estadística que l’anem seguint de les multes, que s’han posat 
per mal aparcament. Sé que vostès han trucat diverses vegades a la Policia per 
intentar resoldre algun problema de mal aparcament i s’ha resolt, segons les 



notícies que jo tinc. I, per tant, vull dir que veuran que l’estadística de sancions 
posades a no residents doncs és francament elevada. Jo ara mateix qualificaria 
aquesta mesura que vam prendre com que està donant resultats positius.  
(Veus de fons.) Sí, li donarem l’estadística no hi ha cap problema, però la 
valoració, permeti’m que la faci, sí que entenem que és positiva. Hem seguit,  
l’evolució de com ha anat aquesta implantació. 
 
Pel que fa al tema de tallar els carrers per motiu de les mudances són 
autoritzacions que se n’encarrega el departament corresponent. A aquest nivell 
no tinc les dades. El que farem és prendre nota d’aquests suggeriments que 
vostè ha fet, tal com descriu vostè la situació que es produeix i jo la traslladaré 
al departament corresponent i en tant en quant, com a regidor de barri, el que 
demanaré és que prèviament a la concessió de qualsevol autorització doncs 
també m’ho comuniquin per poder aprendre d’aquesta experiència que no ha 
estat afortunada. 
 
Pel que fa a les preguntes del senyor Raventós, en prenem nota, ja ho sabíem 
que hi havia aquesta xerrada, nosaltres pensàvem assistir a aquesta xerrada 
que es farà al Casal de Cultura i, per tant, hi haurà una representació del 
Govern municipal.  
 
I pel que fa a la seva segona intervenció, bé, em fa unes preguntes que jo ja he 
respost d’alguna manera a la meva intervenció durant el moment en què es 
debatia la proposta ciutadana. És que nosaltres en principi de «El Pont» 
n’estem contents, pensem que és un bon producte i, per tant, pensem que part 
d’això que vostès diuen que li falta, ho té. No obstant, sí que estem 
absolutament oberts a parlar amb el conjunt de grups polítics, a rebre els seus 
suggeriments, a millorar-lo, perquè el que volem és que sigui un bon canal de 
comunicació amb la ciutadania, no un instrument del Govern o de l’equip de 
Govern, sinó un canal de comunicació, on es reflecteixi la informació sobre la 
vida associativa, la vida esportiva, cultural, etcètera. I pensem que en aquest 
sentit ja està enfocat cap a aquesta direcció. Que és millorable? Segur. I que 
entre tots el podem millorar? També segur. I amb la participació de tothom? 
Doncs encantats. Estem absolutament oberts a això.” (Veus de fons.) 
 
 
La senyora Alcaldessa diu: 
“No passa res, senyor Raventós, està reproduint..., i han tingut cinc minuts i 
més cinc i ja està, ja ho hem discutit. Jo entenc que vostè té una mirada..., no 
passa res –no passa res. I, si convé, doncs és un tema que, malgrat avui no ha 
prosperat la proposició ciutadana, però és un tema que no està tancat, perquè 
jo estic convençuda que tots els grups municipals tenen moltes ganes de poder 
parlar-ne. 
 



Doncs em sembla que si no vaig errada queda...” 
 
 
El senyor Giner diu: 
“Sí, queden les preguntes de la senyora Teresa Carbonell sobre l’escultura de 
la plaça Josep Català. Vostè sap que aquesta rotonda està afectada, per una 
extrasectorial de les obres del Pla Porta BCN i que, en aquests moments, hi ha 
una negociació Generalitat-Ajuntament perquè l’Ajuntament pugui rebre 
aquesta part de la C-245 entre el que seria l’avinguda Jacint Esteve Tres 
Molinos i el pont d’Esplugues, de manera que passi a ser una via municipal. 
 
D’aquesta manera l’Ajuntament, podrà implantar una solució a l’encreuament 
de la rotonda que no sigui una solució pròpia de carreteres, que sap vostè que 
ho hem comentat, perquè ha sortit aquí altres vegades, que és una solució més 
agressiva perquè necessita unes pendents i unes dimensions de les rampes 
que han de complir una normativa concreta diferent al que és trama urbana. 
 
I, per tant, estem pendents d’aquesta recepció. Però tampoc la volem rebre tal 
com està i el que volem és que la Generalitat, quan ens l’entregui, ens 
l’entregui com va passar amb Laureà Miró, l’antiga Nacional 340, que quan ens 
la va entregar a l’Ajuntament, el ministeri la va entregar en bones condicions, la 
va repavimentar, va fer les voreres, va posar l’enllumenat, etcètera. 
Precisament la setmana que ve tinc una vista in situ amb el delegat territorial 
del departament de carreteres de la Generalitat per tractar d’aquest tema sobre 
la situació i en quines condicions es podria fer aquesta cessió a l’Ajuntament. 
 
I pel que fa al tema de l’aval, que vostè deia, a l’execució de l’aval pel tema 
dels «grafitis»... 
 
L’escultura..., sí, l’escultura en aquests moments recordo que estava, posada 
en un racó, jo vaig donar instruccions que la recollissin i la portessin al 
magatzem municipal, del carrer Nord. 
 
Pel que fa al tema del dipòsit o de l’aval, bé, hi han dues possibilitats, que la 
Junta de Compensació dipositi voluntàriament aquest import o bé que, si no ho 
fa, l’Ajuntament executi l’aval amb la part que correspon a la quantitat que a 
l’Ajuntament li costa aquestes actuacions en el mur de Sant Joan de Déu. 
 
I pel que fa a la teva del tema del pamflet aquest, que a nosaltres ens va 
ocasionar francament, doncs, sorpresa. Sorpresa pel contingut. No diem que 
no s’hagi de fer, vostè té tot el dret de fer-ho a nivell del PP, només faltaria, de 
fet, per qualsevol mitja. Donar a conèixer una idea, un programa, un 
posicionament. Però pensem,  que és un pamflet, per a nosaltres no té un altre 
qualificatiu, que el que fa, és distorsionar la realitat. És veritat que parla d’unes 



xifres que numèricament són reals, però que no s’ajusten als conceptes que 
vostès diuen. Pensem que és una publicitat enganyosa, és una publicitat que 
està feta amb la intenció de manipular la informació, de donar una imatge 
distorsionada del que és la realitat i aprofitant que feia aquesta pregunta, 
aprofitem també per manifestar-ho. 
 
I, per què això? Per què això? Nosaltres sí que podem entrar a l’anàlisi 
d’aquestes partides pressupostàries i podem donar resposta a la pregunta que 
se’ns ha fet. El resum d’aquest pamflet seria el de «autobombo i dietes», 
«autobombo i dietes». I, per tant, semblaria que són dietes evidentment dels 
càrrecs electes. I de quins càrrecs electes? Doncs s’entén que del Govern 
municipal fonamentalment, no? I per part de l’autobombo, entraria a les 
partides de publicitat, entenc, tal com han estat reflectides. Però, clar, s’ha 
d’entrar al coneixement dels conceptes de publicitat. Si el programa de la Festa 
Major és autobombo, si el programa de la Festa Major de Can Vidalet és 
autobombo, si el programa de la Festa Major de Can Clot és autobombo, si el 
programa de la Festa Major de la Plana és autobombo, si el programa 
d’activitats d’Estiu és autobombo, si les rajoles que fa el museu és autobombo, 
si l’Agenda és autobombo. Hi ha una qüestió que és «El Pont» del que tindrem 
punts de vista diferents, però si tot això és autobombo... Crec, és en aquest 
sentit que creiem que evidentment és una informació enganyosa que indueix a 
error. 
 
Per tant, la publicitat no és publicitat, la publicitat que diuen és una actuació de 
l’Ajuntament que dóna a conèixer les seves activitats i entre aquestes activitats 
està inclòs «El Pont», és una part, però hi ha tot això altre que hem comentat, 
que entenem que és una obligació. Entre elles també, per exemple, les Festes 
de Primavera, el programa de les Festes de Primavera o bé les campanyes de 
Nadal del comerç que van incloses en aquesta mateixa partida. Per tant, 
entenem que a aquest nivell, doncs, d’autobombo res de res. 
 
Quan parla per exemple..., i parla del tema de..., deixaré per a l’últim la partida 
de les dietes i les despeses de representació, perquè aquesta sí que té delicte. 
Quant al tema de la premsa i subscripcions, estem parlant de revistes 
tècniques fonamentalment, estem parlant de la premsa i de les publicacions de 
la biblioteca, estem parlant de la premsa dels casals de gent gran, estem 
parlant de les subscripcions a les bases de dades jurídiques. Fonamentalment 
estem parlant d’això. Això és autobombo? 
 
Quan parlem nosaltres, per exemple, o aquí ens parlen també del tema de la 
subvenció als mitjans de comunicació, és autobombo una subvenció a ETV? És 
que no és un mitjà plural ETV? És un autobombo una subvenció que està 
inclosa en aquesta partida a la Crònica de la Vida d’Esplugues? És que el 
resum que vostés fan és autobombo i dietes. En aquesta partida concretament 



hi han només aquestes dues despeses: subvenció a Esplugues Televisió, un 
mitjà plural que cobreix la informació local, que cobreix la informació d’aquests 
plens, que jo crec que hi participem tots i que tots podem donar la nostra 
opinió, que és absolutament plural i també a la Crònica de la Vida d’Esplugues. 
Són les dues subvencions que es contenen, en aquesta partida que està 
qualificada també d’autobombo. 
 
I quant al tema de la Festa Major, que no hi ha participació de la ciutadania, de 
les entitats? Què és la Festa Major? La Festa Major és la festa de la ciutat, la 
Festa Major és un instrument de cohesió social, la Festa Major és una 
expressió de la riquesa de la ciutadania, és participar, conviure, i per tant 
entenem que tampoc és de cap de les maneres autobombo. 
 
Però quan entrem en les dietes, aquí sí que han fet un poti-poti, aquí posa una 
quantitat de cinquanta mil euros, però és un poti-poti, és una suma de 
quantitats. Aquí, per exemple, s’inclouen les dietes dels empleats públics, les 
jornades de formació dels empleats públics, les despeses de locomoció dels 
empleats públics. I també, és veritat, hi ha una partida de dietes dels càrrecs 
electes. Sap quant hem gastat nosaltres amb aquesta partida en aquests onze 
mesos? Noranta-cinc euros. Les dietes dels càrrecs electes de l’Ajuntament 
d’Esplugues en aquests onze mesos han suposat una despesa per a 
l’Ajuntament de noranta-cinc euros.  
 
Clar, quan parlem de publicitat enganyosa estem parlant que està feta amb la 
intenció de dir: «aquests cobren de tot arreu». Això és així realment, perquè no 
hi ha una altra intencionalitat. Però hem gastat noranta-cinc euros. I quan 
parlem de les dietes de locomoció dels càrrecs electes, saben quant hem 
gastat? Cinc-cents cinquanta euros –cinc-cents cinquanta euros. I a les 
depeses de representació hi han coses tan exòtiques com els rams de flors que 
portem a l’11 de setembre, com els rams de flors quan fem l’homenatge davant 
de la placa de Lluís Companys al Parc Onze de Setembre, les insígnies dels 
regidors, coses tan exòtiques d’aquesta mena. Això són les despeses de 
representació. I també hi han alguns dinars, és veritat, també hi han alguns 
dinars, sempre en exercici de la competència municipal, en relació a una 
invitació institucional, a un altre alcalde o alguna autoritat o exautoritat. Coses 
que entren absolutament i estan absolutament en la màxima normalitat. 
 
Diria per acabar que en aquest sentit som un Ajuntament..., i jo convidaria a 
mirar els comptes d’altres ajuntaments, som un ajuntament absolutament 
modèlic. Nosaltres ja fa temps que ens estrenyem el cinturó. I fa temps que,  no 
estirem no solament més el braç que la màniga, sinó que som molt curosos en 
l’administració del que és el diner públic. És possible que no estem d’acord en 
com gastem els diners públics, però els asseguro que els diners públics que 
gasta l’Ajuntament d’Esplugues, aquest Govern municipal, els gasta amb 



absoluta coherència i pensant que els gasta de la millor manera, malgrat la 
discrepància que hi pugui haver. I, per tant, com que són diners que provenen 
de tota la ciutadania, tenim molt clar, que hem de ser absolutament curosos. 
 
No em vull repetir, però aquesta publicitat, tal com he dit al principi, indueix 
absolutament a error, a equivocació, és absolutament demagògica. Dietes 
càrrecs electes, noranta-cinc euros en onze mesos.” 
 
 
La senyora Alcaldessa diu: 
“Nosaltres també hem de fer la reflexió que moltes vegades no cal veure on 
dediquem les partides, sinó veure els regidors i regidores si amb el nostre 
comportament podem també fer estalvi al mateix Ajuntament. Jo crec que això 
és bàsic i és important. Veure si en els nostres consums i en altres coses 
podem començar donant exemple a la ciutadania, donant exemple al regidor 
que tenim al costat. 
 


